
lftMero vandvrerk a.m.b.a.
Gl. Prrcstevej 368 4735 Mern

Referat fra generalforsamling i Mern Vandvark.

Afholdt den 30. marts 2023 i Mern Forsamlingshus.

1) Valg af dirigent
Bestyrelsen foreslog Bent Bojesen som dirigent, Bent blev valgt som dirigent.

Bent takkede for valget, og understregede at den ordinere generalforsamling er lovligt indvarslet min. L4

dage f0r.

Generalforsamlingen har veret annonceret i Sydsjallands Tidende onsdag den 8. marts 2023. Ligeledes har
der veret opslag om generalforsamlingen pA vandverkets hjemmeside og Facebook,

2) Beretning om det forlobende 6r (Claus Larsen)
NedenstAende beretning blev fremlagt af formanden.

Bestyrelsens arsberetn i ng for 2022
Antal forbrugere
Vandvarket har 530 andelshaver og 805 forbrugere.

Der har varet tilgang p5 73 forbrugere fra Balle vandverk pr. L. januar 2022, og en enkelt forbruger mere
pr, 1. januar 2023

Op- og udpumpet vandmangder i 2022

Bestyrelsesarbejde (mader, kursus m.m.)
2022 har varet et travlt Ar for bestvrelsen,

Vi har i 2022 desverre mistet vores formand igennem 20 5r. Helge blev valgt som suppleant pi den
stiftende generalforsamling 4. december L987, og kom i bestyrelsen i 1994. Efter den davarende formand
Poul Christensen d6de i 2002, blev Helge valgt til formand.

En post Helge besad indtil den 3. december 2022,hvor Mern Vandverk iser, men ogs6 Mern by som
helhed, mistede en ildsjel, en meget aktiv og pligtopfyldende foreningsmand,

og pum vanom@nqqer I

PA varket er der oppumpet 65.772m9
Filterskyl samt eget forbrug m.m. i alt 5.350 m3

Eksport til andet vandverk, omlOb til Kalvehave 735 m3

Udpumpet vandmensde (heraf solet if@lee opkrevnine) 56.977 m3

Vandspild i o/o for 6ret 4,O8%



Helge er, og vil blive savnet i Mern, eret vere hans minde,

Henning Jensen fra Balle er som suppleant indtridt i bestyrelsen, han er nu den der varetager pasningen af
vandvarket. Claus Larsen fra Sageby er valgt til ny formand,

Modeaktiviteter
Der er afholdt ni bestyrelsesmoder pi vandverket, vi har afholdt mgder med lodsejer vedr, BNBO, og
veret pd vandverksmesse i Roskilde, samt en messe pii Lolland, som blev afholdt af vandridene i

Guldborg, Lolland og Vordingborg.

Der er ogsi afholdt moder med andel lumen om fjernaflesning af vores vandm6lere.

Ku rsu saktiviteter m.v.
Intet at berette

Ledningsbrud og vandspild
Der har veret et enkelt ledningsbrud nede i Sandvig-Kohave pd Enighedsvej,

Et muligt vandbrud i Kragevig, som dog viste sig at vare et defekt dran. I den forbindelse fik vi sat en
dikstriksbrond, som m6ler fra Kragevigvej 17 og ned gennem byen.

Fornyelser pA ledningsnettet 2022
Der er blevet repareret en mellemventil til afblasning.

Kalvehave, Langebek, Langebek st, og Mern har etableret n6dforsyning (brOnde og ledninger) som vi
fordeler vedligeholdelsen af. Her er der blevet repareret en pumpebrOnd mellem Langebek og Langebek
st,

Trykreduktion til Kindvig-Sageby og Balle er blevet renset og ordnet.

Der er blevet skyllet stikledninger pi flere adresser.

Der er blevet udskiftet og/eller etableret ca, 10 m6lerbrpnde.

Omlegning af forsyningsledning p6 Sagebyvej fra nr. t4 -L6.

lltnings/afblesning er blevet fornyet med paddehatte, da det gamle rOrsystem var fra da vandverket blev
bygget. Dette var udtjent, og vandet blev ikke iltet nok.

Eltavlen er blevet termograferet, der var ingen fejl pA den.

Opgaver i 2023

BNBO (Boringsnart beskyttelsesomride)

BNBO - Vi arbejder lige nu pi og fi en BNBO-aftale i hus hos Knud Larsen Gl Prestdvej 49, og Leif Demsg6rd
Gl Prast6vej 34. Aftalen vil betyde, at der ikke m6 spr6jtes i de udpegede om16der.



Hos Knud Larsen er det et areal pd ca. tO.429 m2 og hos Leif DemsgSrd er det pA ca.2.416 m2

Vi ved at vandvarket skal betale en erstatning, og forhandlinger skal vere startet op i 2022, hvilket de er,

Aftalerne er frivillige, men opnds de ikke vil det blive dikteret af regeringen.

andellumen

Vi arbejder pi en ny losning vedr. aflasning af vores vandm6lere - Denne ldsning vil betyde, at vi ikke skal

k6re 4-5 timer for at aflese milere, men at vi kan klare det elektronisk, via en internetlpsning, Denne
l6sning er ogsd en fordel for andelshaverne, da milerne kan f6lges via Watts app.

Udskiftning af vandm5lere i Sgnder Mern

Det er tid til at udskifte vandmdlerne i Sonder Mern - | alt ca. 325 m6lere. Vi er ved at udarbejde
m6lerordre for disse ejendomme.

Takstblad
Der er bfevet udarbejdet et nyt takstblad for 2O23. Dette har veret sendt til Vordingborg Kommune til
godkendelse. Taksbladet er godkendt af Vordingborg Kommune den 7. februa r 2023 (dette tager vi under
takstblad).

Vandanalyser
Vi har f6et taget fire vandprover hos forbrugerne, samt en prove pd vandverket. En boringskontrol p6

boring 2 (hos Knud Larsen).

Alle vores analysereporter kan ses pA vores hjemmeside www.mern-vandvaerk.dk eller Jupiter (GEUS)

database,

Afslutning pA bestyrelsesberetningen:
Vandvarket vil gerne takke de forbrugere, som har veret berOrt af eventuelle ledningsarbejder for deres
tilmodighed,

Der var ingen spdrgsmil eller kommentarer til beretningen

3) Godkendelse af regnskab (Michael Petersen)
Michael Pedersen (MP) gennemgik det fremlagte det reviderede regnskab, og fortalte kort hvordan dette
er opbygget. Herefter leste deltagerne til generalforsamlingen regnskabet igennem.

Soorgsmilfra salen:

1) Balance punkt 11 - Hvorfor sd stor forskel?

2l Skal alle mSlere flyttes ud til vejen?

3) Telefongodtgorelse, er det ikke lidt hojt?

Svar til spdrgere:

1) Vi rykkede en mio. kroner ind pA skattekontoen, for at undgi renteudgifter - Derudover bel6b for
nye andelshavere i Balle.

2l Ja, det er planen - Vi tager dem lobende, de ringeste f6rst, vi legger kompositdeksler som kan t6le
at blive kOrt pi.

3) Jo miske, men det er det der mi gives skattefrit, for at stille telefon og internet til ridighed.



Regnskabet blev godkendt.

4) Godkendelse af takstblad (Michael Petersen)
MP oplyste hvor stort et arbejde der ligger bag takstbladet, og hvordan bestyrelsen er n6et frem til de

fremlagte takster. MP oplyste at takstbladet er godkendt af kommunen uden kommentarer fra kommunen.

Der er f0lgende endringer:

- Det faste bidrag nedsattes med 20 kr,
- Vandprisen stiger med en krone til 10 kr. pr. m3

Takstbladet blev godkendt

5) Budget for det kommende Ar fremlagges (Michael Petersen)
MP forklarede sammensatning af vores budget. MP forklarede sammenhengen med investeringsplanen,
og det fremlagte budget. Der endring af budgettet i forhold strompriser,

SpOrger: Vil der blive sat penge af til at skylle ledninger. Efter at der er etableret hane til pifyldning af
brandbiler, har jeg mere okker i mine haner.

Svar: Det er en mulighed, men der er ikke tappet vand pi verket eller ved kirken af brandvasenet. Si det
er nok ikke derfor, at dette forekommer.

Budgettet blev taget til efterretning.

6) Valg af medlemmer og suppleant til bestyrelsen
PA valg for 2 Ar er folgende personer.

Bestyrelsesmedlem, Michael Petersen - Villig til genvalg - Blev genvalgt

Bestyrelsesmedlem, Henning Jensen - Villig til genvalg - Blev genvalgt

Suppleant, Ny skal velges - bestyrelsen forslir Finn Jensen - Blev valgt for et 5r

7) Valg af revisor og revisor suppleant
Pi Valg for 1 6r er f6lgende personer.

Revisor, Knud Larsen - @nsker ikke genvalg, bestyrelsen forslir Anders Kimer - Anders blev valgt

Revisor suppleant, Tove Sundberg - Villig til genvalg - Blev valgt

8) Behandling af indkommende forslag

Bestyrelsen forsl6r at forbruger fAr adgang til at kunne fOlge vandforbrug via Watts appen, dette indebere
at mdlerleje stiger med 10 kr. pr. mdned.



Vi har indg6et en betinget aftale med andel lumen - De kan aflase vores digitale milere uanset merke og

type. Vi kan fOlge mSlerne hele d6gnet og sammenligne m6lertallene, og deraf nemmere spore evt. brudt
til et omrdde,

Derudover vil den enkelte forbruger have mulighed for at logge pi ogfOlge sit vandforbrug. Der kan ogs6

sette en alarm hvis der bruges mere end normalt (fastsettes af forbruger).

Derudover vil verket kunne udsende push-beskeder, sA fir vi nemmere besked ud til forbrugerne som er

tilmeldt.

Det system vi har nu, forudsatter at vi korer ud og foretager mSlingerne. Kamstrup som har udviklet dette
system, kan endnu ikke levere en lgsning som andel lumen.

Sporgsmil:

1) Bliver belObet lagt pi miler lejen

2) Hvad med de eldre borgere som m6ske ikke har smartphone, kan de fOlge med?

3) Vil det vere muligt at fi hjelp til opsetningen?
4l Hvad nu hvis der sker et brud, og jeg ikke er pi Watts appen, skal jeg si bare betale regningen?

Svar:

1) Ja

2l Nej, det forudsetter en smartphone
3) Vi tenker vi skal hjelpe jer, men vi skal lige have styr pd indk6ringen (8-10 mdr.) - andel lumen skal

sikre sig der er kontakt til alle - Vi regner med det kOrer i 2024
4\ Ja, eller m5 du fi en til at kigge i appen for dig.

Forslaset blev vedtaget

9) Eventuelt
Sporgsm6l

1) Nir det regner, si lOber vandet ned i min milerbrond - Dette er sket pga. at kommunen har hevet
fortovet. Kan m6lerne klare dette?

Svar

1) Vi har endnu ikke set nogen mSlere der har taget skade. M6lerne udskiftes hver tiende 6r,

Jimmy S@gaard vil gerne stille sig til ridighed for hjelp til at skylle ledninger, da han har problemer med
okker. Her i Mern er vi heldige, at vi kun har problemer med okker og ikke kalkskaller.

Mern Vandvark er i gang med at planlegge at skylle brandhanerne, da denne opgave er pdfort pA

irshjulet,

Det er egentligt kommunens opgave (beredskabet - MSBR), men de gor det ikke. De vedligeholder alene de

haner de anvender, i vores forsyningsomr6de er det alene hanen ved kirken de vedligeholder. De 6vrige
haner er de ligeglade med, hvilket er noget skidt da dette kan p6virke vores vandkvalitet.



Kalk/blOdgOring: Kan I gore noget ved det. Mern Vandverk har veret i dialog med flere p6 diverse messer,

men har endnu ikke set en losning som vi har tiltro til.

Vi sluttede m@det med at takke de nyvalgte for deres interesse, og Knud for sin indsats som revisor.

Referat godkendt aen! 32023


